

旅游学刊®

TOURISM TRIBUNE

国家社科基金资助期刊·中国最具国际影响力学术期刊(人文社科类)

全国中文核心期刊·中国人文社会科学期刊AMI综合评价(A刊)权威期刊·CSSCI来源期刊

A Journal of the National Social Science Foundation of China

One of the Highest International Impact Academic Journals of China (Humanities and Social Sciences)

An Authoritative Journal in Humanities and Social Science in China

A Journal Indexed in the CSSCI

■ 王心源

论世界文化遗产价值实在性与评价标准真理性

■ 陈耀华 秦 芳

中国双遗产文化与自然的融合及其精神文化功能

■ 邹润琪 孙佼佼 陈盛伟 郭英之

红色博物馆的时空叙事与记忆场域建构——以上海淞沪抗战纪念馆为例

■ 易柳凤 陈 晔 王紫逸 夏 兰

花钱买罪受? 基于旅游者心理账户的旅游失败评价机制研究



2023.7



刊 名 旅游学刊
LÜYOU XUEKAN
主 管 北京市教育委员会
主 办 北京联合大学旅游学院
出 版 《旅游学刊》编辑部
网 址 www.lyxk.cbpt.cnki.net

主 编 严旭阳
执 行 主 编 张凌云
副 主 编 保继刚 谢彦君
王有成 吴巧红
宋志伟 孙业红

编辑部主任 吴巧红
编 辑 刘 鲁 周小芳
王 婧 郑 果
本 期 执 编 郑 果

印 刷 北京科信印刷有限公司
国 内 发 行 中国邮政集团公司北京市
报刊发行局
国 外 发 行 中国国际图书贸易集团有限公司
ISSN 1002-5006
CN 11-1120/K
本 刊 地 址 北京朝阳区北四环东路99号
邮 政 编 码 100101
电 话 010-64900163
传 真 010-64909224
E - mail lyxk@vip.sina.com

直 接 购 阅 《旅游学刊》编辑部
订 阅 邮 箱 lykfx@163.com
发 行 联 系 人 王 婧 010-64909224
广 告 发 布 登 记 号 京朝工商广登字 20170078 号
广 告 联 系 人 刘 鲁 010-64909224

目 次 (月刊 第38卷 第7期 总第323期 2023年7月6日出版)

- 01 中国旅游发展笔谈——城市休闲和旅游竞争力研究
城市在旅游与休闲中提升竞争力 徐海东 倪鹏飞 / 基于城市竞争力提升的休闲和旅游交融互促 宋 瑞 / 中国城市休闲竞争力比较探索 吕 宁 庞 博 / 北京市休闲和旅游产业竞争力研究 王琪延 杨仕雄 / 城市休闲和旅游竞争力提升途径探索与实践 石美玉 刘德谦 / 创新与成熟度驱动是旅游休闲城市发展的新动力 季少军
- 16 “深入学习贯彻党的二十大精神”专栏 编者按
吴巧红
- 17 论世界文化遗产价值实在性与评价标准真理性
王心源
- 26 中国双遗产文化与自然的融合及其精神文化功能
陈耀华 秦 芳
- 36 红色博物馆的时空叙事与记忆场域建构
——以上海淞沪抗战纪念馆为例
邹润琪 孙佼佼 陈盛伟 郭英之
- 52 红色旅游情境下的情感触点、情感反应与游客认同
——基于5个红色旅游景区样本的实证研究
程 励 王美玉 唐凤莲 尚钰斐 张 雪
- 70 遗产型旅游目的地居民生计韧性测度及影响因素
——以山西平遥古城为例
刘嘉乐 马慧强 席建超 李 哲 李 薇
- 84 农业文化遗产地农户区位对生计旅游转型的影响
——兼论区位条件的生计资本意义
张爱平 王晨红 马逸姣 侯 兵
- 97 乡村旅游地生计路径演化过程与机理分析
——以海口龙鳞村为例
张志明 陈海鹰 戴健驰 盘 毅
- 113 民族旅游地妇女旅游影响感知对主观幸福感的影响
——以贵州西江苗寨为例
范香花 刘沛林 黄静波 蔡 溢 王 晖
- 128 话语、权力与性别：中国女性背包客的身份建构
刘昕怡 符 肖 罗子渔 李志勇 张 珊
- 143 花钱买罪受？基于旅游者心理账户的旅游失败评价机制研究
易柳凤 陈 晔 王紫逸 夏 兰
- 156 最低工资标准上涨对旅游企业劳动生产率的非线性影响
胡 兵 王 浩 吴吕思敏 张 科

广告简目 封 三 汕头大学商学院诚聘英才

- 本刊启事 1. 本刊实行同行专家匿名评审制度
2. 本刊对所发论文(包括中文及其他语种)享有专有出版权、复制权、发行权、出租权、展览权、表演权、放映权、广播权、信息网络传播权、摄制权、改编权、翻译权、汇编权以及应当由著作权人享有的其他权利
3. 本刊不以任何形式收取版面费,全国社科工作办举报电话:010-63098272

[期刊基本参数] CN11-1120/k * 1986 * m * 172 * zh * P * ¥60.00 * 17 * 2023-07

CONTENTS

Discussion Forum of China Tourism Development: Research on Urban Leisure and Tourism Competitiveness	
XU Haidong, NI Pengfei, SONG Rui, LYU Ning, PANG Bo, WANG Qiyang, YANG Shixiong, SHI Meiyu, LIU Deqian, JI Shaojun	(01)
On the Reality of World Cultural Heritage Values and the Truthfulness of Evaluation Criteria	
WANG Xinyuan	(25)
The Integration of Culture and Nature in China's Mixed Heritage and Its Spiritual and Cultural Functions	
CHEN Yaohua, QIN Fang	(35)
Spatiotemporal Narrative of Red Museums and Regional Construction of the Memory Field: A Case Study of the Shanghai Songhu Memorial Hall for the War of Resistance Against Japanese Aggression	
ZOU Runqi, SUN Jiaojiao, CHEN Shengwei, GUO Yingzhi	(51)
Emotional Trigger Points, Emotional Reactions and Tourist Identity in Red Tourism Situations: An Empirical Study Based on Five Cases of Red Tourist Attractions	
CHENG Li, WANG Meiyu, TANG Fenglian, SHANG Yufei, ZHANG Xue	(69)
The Measurement and Influencing Factors of Livelihood Resilience in Heritage Tourism Destinations—A Case Study of Pingyao Ancient City, Shanxi Province	
LIU Jiale, MA Huiqiang, XI Jianchao, LI Zhe, LI Wei	(83)
Impact of Location Conditions on Tourism Transformation of Local Livelihood in Agricultural Heritage Sites: Exploring the Livelihood Capital of Location Conditions	
ZHANG Aiping, WANG Chenhong, MA Yijiao, HOU Bing	(96)
Rural Tourism Destinations' Livelihood Path Evolution and Its Mechanism: A Case Study of Longlin Village, Haikou	
ZHANG Zhiming, CHEN Haiying, DAI Jianchi, PAN Yi	(112)
Influence of Local Women's Perception of Tourism Impact on Subjective Well-being in Ethnic Tourism Areas: A Case from Xijiang Miao Village of Guizhou Province	
FAN Xianghua, LIU Peilin, HUANG Jingbo, CAI Yi, WANG Hui	(127)
Discourse, Power, and Gender: The Identity Construction of Chinese Female Backpackers	
LIU Xinyi, FU Xiao, LUO Ziyu, LI Zhiyong, ZHANG Shan	(142)
Paying Money for Sufferings? The Evaluation Mechanism of Travel Failure from the Perspective of Tourists' Mental Accounting	
YI Liusu, CHEN Ye, WANG Ziyi, XIA Lan	(155)
Nonlinear Effect of Minimum Wage Increase on Labor Productivity of Tourism Firms	
HU Bing, WANG Hao, WU Lyusimin, ZHANG Ke	(170)



Monthly

Vol. 38, No. 7

July 7, 2023

Tourism Tribune, the only national gazette specialized in tourism to be distributed at home and abroad, is published monthly in Beijing.

The manuscripts are peer reviewed anonymously.

Sponsor: Tourism College of Beijing Union University

Published by the Editorial Office of *Tourism Tribune*

Editor-in-Chief: YAN Xuyang

Executive Editor-in-Chief: ZHANG Lingyun

Associate Editor-in-Chief:

BAO Jigang, XIE Yanjun,

Youcheng WANG, WU Qiaohong,

SONG Zhiwei, SUN Yehong

Editors: LIU Lu, ZHOU Xiaofang, WANG Jing, ZHENG Guo

Our domestic readers can subscribe to *Tourism Tribune* from the local post offices.

Publication Code 32-396

The subscription address for our foreign readers: China International Book Trading Corporation (Post Box No.399, Beijing)

Subscription Code M1153

© All rights reserved. Use of data and information from this publication is authorized provided source is acknowledged.

E-mail: lyxk@vip.sina.com

Website: www.lyxk.cbpt.cnki.net

旅游学刊®

TOURISM TRIBUNE

A Journal of the National Social Science Foundation of China

One of the Highest International Impact Academic Journals of China (Humanities and Social Sciences)

An Authoritative Journal in Humanities and Social Science in China

A Journal Indexed in the CSSCI

国家社科基金资助期刊·中国最具国际影响力学术期刊(人文社科类)

全国中文核心期刊·中国人文社会科学期刊AMI综合评价(A刊)权威期刊·CSSCI来源期刊

■ WANG Xinyuan

On the Reality of World Cultural Heritage Values and the Truthfulness of Evaluation Criteria

■ CHEN Yaohua, QIN Fang

The Integration of Culture and Nature in China's Mixed Heritage and Its Spiritual and Cultural Functions

■ ZOU Runqi, SUN Jiaojiao, CHEN Shengwei, GUO Yingzhi

Spatiotemporal Narrative of Red Museums and Regional Construction of the Memory Field:
A Case Study of the Shanghai Songhu Memorial Hall for the War of Resistance Against
Japanese Aggression

■ YI Liusu, CHEN Ye, WANG Ziyi, XIA Lan

Paying Money for Sufferings? The Evaluation Mechanism of Travel Failure from the
Perspective of Tourists' Mental Accounting

国内邮发代号: 82-396

国外订阅代号: M1153

本刊期价: 60.00元

ISSN 1002-5006

